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M Ø D E R E F E R A T  7. NOVEMBER 2023 

Forum Studienævnet for Statskundskab og Samfundsfag  

Møde afholdt 7. november 2023  

Sted 4.2.26 Frokoststuen  

Referent Andreas Stokke  

Til stede 

Emma Ramgil Christensen, Christian Ravn Nielsen, Rasmus Lauge 

Winding, Lars Tønder, Karina Kosiara-Pedersen, Mogens Jin Pedersen, 

Christian F. Rostbøll, Annemette Have Worbech, Lise Toft Henriksen, Jens 

Roesdahl Lange (kun for punkt 2), Nina Græger (kun for punkt 6) 

Dagsorden 

Lukket møde:  

1) Dispensationssager (Bilag sendes på mail)  

Åbent møde: 

1) Godkendelse af dagsorden  

2) Orientering om forrige semesters dispensationssager 

3) Godkendelse af referat SN møde 2.10.23  

4) Godkendelse af indstilling vedr. STO formuleringsændring 

5) Godkendelse af SOC1 og DAK2 pensum F24 

6) Drøftelse af KA-reform 

Drøftelsen vil danne grundlag for en tilbagemelding til fakultetet 

7) Meddelelser fra studerende  

8) Meddelelser fra studieleder 

9) Meddelelser fra forperson for studienævnet 

10) Evt. 
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SIDE 2 AF 3  

Ad 1) Godkendelse af dagsorden 

Godkendt, dog blev punkt 2 flyttet da Jens ikke var tilstede ved 

begyndelsen af mødet. 

 

Ad 2) Orientering om sidste år dispensationssager 

Jens gav en kort orientering. SN tog den til efterretning, og havde 

ikke yderligere kommentarer. (Punktet først fremlagt efter punkt 5 

vedr. godkendelse af pensum) 

 

Ad 3) Godkendelse af referat SN møde 2.10.23 

Vedr. punktet om godkendelse af referat af SN møde 14.09.23, bad 

SN om at få præciseret hvilke ændringer der er tale om.  

Referat godkendt med ovenstående rettelser. 

 

Ad 4) Godkendelse af indstilling vedr. STO formuleringsændring 

Indstilling godkendt således at: 

- Sætningen om at alle fag er politologiske, slettes. 

- Paragraf om sammensætning af frie fagelementer ændres så det 

stemmer med løsningsforslaget. 

 

Ad 5) Godkendelse af SOC1 og DAK2 pensum 

DAK2 pensum er ikke modtaget, hvorfor det ikke kan 

behandles/godkendes. Pensummet vil blive sendt i skriftlig høring. 

Vedrørende SOC1 har fagkoordinator lavet en del ændringer og har 

styrket sammenhængen mellem sociologi og de politologiske 

aspekter, ligesom der er inddraget andre undervisere end tidligere.  

Studienævnet bemærkede, at der er et temaoverlap med PT2 for så 

vidt angår anerkendelsestemaet. Studienævnet godkendte SOC1 

pensum med forbehold for, at fagkoordinatorer for SOC1 og PT2 

får koordineret sammen for at undgå for meget overlap.  

 

Ad 6) Drøftelse af KA reform 

Lars Tønder gav en orientering om status og proces (bilag 6.1 & 

6.2) og foreløbige tanker omkring KA-reformen. Det blev 

fremhævet, at det er en indledende drøftelse, da vi stadig er meget 

tidligt i processen, og derfor ikke ved om studienævnets 

uddannelser bliver omfattet af reformen. Dekanatet ønsker dog, at 

alle studienævn allerede nu forholder sig til, og drøfter, 

implikationerne af en mulig reform af deres uddannelser.  

 

Studienævnet drøftede flere mulige udfordringer ved at omlægge 

KA uddannelserne, herunder også hvilken påvirkning det bl.a. 



 

 

SIDE 3 AF 3 kunne have på BA uddannelserne. Der blev bl.a. også givet udtryk 

for vigtigheden af at holde fast i uddannelserne politologiske 

faglighed, ligesom der også var behov for en god intern dialog og 

proces for at sikre uddannelsernes vigtige kompetencer. 

 

I løbet af foråret forventes der at komme mere konkrete rammer for 

KA-reformen. KA-reformen vil foreløbigt være fast punkt på 

dagsordenen til kommende studienævnsmøderne 

 

Ad 7) Meddelelser fra studerende 

Nej 

 

Ad 8) Meddelser fra studieleder 

- Der er godt gang i ansættelse af instruktorer til F24. 50 

ansøgere, horaf ca. 15 skal ansættes. 

- Lise Henriksen og Lars Tønder er ved at få implementeret peer 

feedback proces med fagkoordinatorererne. 

- Forskningspraktikpladser er annonceret og der er god interesse 

for det. 

- Planlægning af næste års valgfag og specialer er så småt i gang. 

- Der er opmærksom på konflikten i Mellemøsten i forhold til 

undervisning og trivsel. 

 

Ad 9) Meddelser fra forperson for Studienævn 

Karina Kosiara-Pedersen og Lene Hansen har skrevet til 

forskergruppeledere og studieleder med besked om instituttets 

undervisningspris og indstilliinger hertil. Uddeling af 

underviserprisen forventes at ske i løbet af december. 

 

Ad 10) Evt. 

Husk at næste studienævnsmøde er et længere møde, med besøg af 

prorektor Kristian Lauta. 

Lars Tønder og Lise Henriksen beder om hjælp med at komme i 

kontakt med studerende for at kunne synliggøre muligheden for 

forskningspraktik på IFS. Der er allerede blevet delt i 

kursusrummene på Absalon 
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